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ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καθ’ όλη τη διάρκεια των συζη-

τήσεων στην επιτροπή, πραγµατικά αναδείχθηκαν οι µεγάλες αν-
τιφάσεις µεταξύ της συζήτησης επί των δύο ευρωπαϊκών οδη-

γιών και των διατάξεων, που εισάγει η Κυβέρνηση σήµερα επί
της εφαρµογής της µεταναστευτικής και προσφυγικής πολιτικής. 

Ήταν ένας διάλογος όλες αυτές τις ηµέρες, που µας έδωσε
την ευκαιρία να αναδείξουµε, επίσης, τα σύγχρονα προβλήµατα
τα οποία αντιµετωπίζει η χώρα σε σχέση µε το προσφυγικό,
καθώς και τη µη αποτελεσµατικότητα- της Κυβέρνησης. 

Μιας και λάβατε µία πρωινή πρωτοβουλία, κύριε Υπουργέ, να
σας πω ότι µε τη σηµερινή αστυνοµική επιχείρηση εκκένωσης
των δύο καταυλισµών στην Πάτρα, έστω και καθυστερηµένα
,προσήλθατε στη θέση µας. Υιοθετήσατε τη δική µας πολιτική.
Επίσης, πρέπει να σας πω ότι ακολουθήσατε και τη µοναδική εν-
δεικνυόµενη µέθοδο, την οποία είχαµε προτείνει από την αρχή
στις συζητήσεις, τόσο στην επιτροπή, όσο και στις άλλες συναν-
τήσεις που είχαµε.

Τελικά, αυτό το οποίο αποδείχθηκε είναι ότι η πίεση που άσκη-
σαν οι κάτοικοι, οι σύλλογοι, οι φορείς, όσοι εξ ηµών στηρίξαµε
συστηµατικά αυτή τη διαδικασία, κατέληξε σε µία επιχείρηση της
Αστυνοµίας, η οποία εκκένωσε, χωρίς τη χρήση δυσανάλογης
βίας, τους καταυλισµούς και οδήγησε πάνω από τετρακόσιους
πενήντα µε τετρακόσιους ογδόντα πρόσφυγες σε άλλες δοµές
φιλοξενίας εκτός Αχαΐας. Δηλαδή, είναι αυτό που λέµε για πρώτη
φορά: «Ήταν δίκαιο και έγινε πράξη, κύριε Υπουργέ. Καλώς το
κάνατε». Μόνο που θα πρέπει να ενηµερωθούν και οι συνάδελ-
φοι, οι οποίοι πριν από έστω και µία εβδοµάδα έλεγαν ότι τέτοιες
µέθοδοι δεν µπορούν να χρησιµοποιηθούν. 

Στην ουσία, όµως, θα πρέπει να δώσουµε -για να είµαστε ακρι-
βείς- τα συγχαρητήριά µας στην Ελληνική Αστυνοµία, διότι µε
πολύ µεθοδική δουλειά κατάφερε σήµερα να εκκενώσει τους κα-
ταυλισµούς. Να πούµε και στους φορείς, στον δήµο -ο οποίος
ήταν ανύπαρκτος όλη αυτήν την περίοδο- και στο Υπουργείο, ότι
δεν πρέπει να αφήσουµε να ξαναγίνει ένας τέτοιος καταυλισµός,
διότι ήταν µια εστία προβληµάτων δίπλα στο λιµάνι, µια εστία
ανοµίας και εγκληµατικότητας, ταυτόχρονα µε την ωµή παρα-
βίαση των ανθρωπίνων δικαιωµάτων για τις συνθήκες διαβίωσης
προσφύγων και µεταναστών σε αυτούς τους άτυπους καταυλι-
σµούς στην Πάτρα.

Πέρα απ’ αυτό, όµως, µπαίνω στην ουσιαστική συζήτηση του
σχεδίου νόµου που έχουµε σήµερα στην Ολοµέλεια. Από τη µία
πλευρά, έχουµε δύο οδηγίες, που είναι σχετικές µε την υποδοχή
των αιτούντων άσυλο διεθνούς προστασίας και συµπίπτουν µε
µια σειρά από τετελεσµένες πλέον καταστάσεις, οι οποίες υπάρ-
χουν στην εφαρµογή της προσφυγικής πολιτικής της Κυβέρνη-
σης. 

Τι έχουµε; Έχουµε διόγκωση του αριθµού των εγκλωβισµένων
προσφύγων στα νησιά του βορείου Αιγαίου. Έχουµε ασφυκτικές
και απάνθρωπες συνθήκες διαβίωσης στα hot spots. Δεν το λέµε
µόνο εµείς, δεν το διαπιστώνετε µόνο εσείς -ο Πρωθυπουργός
δεν θέλησε να δει αυτές τις συνθήκες- αλλά το διαπιστώνουν
όλοι οι διεθνείς οργανισµοί. Έχουµε αύξηση των ροών από τον
Έβρο και εκρηκτική κατάσταση στις τοπικές κοινωνίες. Τελικά,
έχουµε µια αποτυχία της προσφυγικής πολιτικής που εσείς
εφαρµόζετε.

Εποµένως, για να ξεκαθαρίσουµε τη δική µας θέση επί του νο-
µοσχεδίου και να δούµε σε ποια βάση µπορούµε να συζητήσου-
µε, υπερψηφίζουµε την ενσωµάτωση των ευρωπαϊκών οδηγιών.
Πρόκειται για οδηγίες, οι οποίες βρίσκονται σε µεγάλη απόσταση
πλέον, από αυτό που θα ονοµάζαµε «πραγµατική κατάσταση
στην Ελλάδα». Βρίσκονται πίσω από τη σηµερινή κατάσταση. Δεν
στηρίζουµε, όµως, την προσφυγική πολιτική της Κυβέρνησης. 

Άρα, επί της αρχής του νοµοσχεδίου ψηφίζουµε «παρών» και
αυτό για λόγους καθαρά τυπικούς, που αφορούν την ενσωµά-
τωση ευρωπαϊκών οδηγιών. Σας λέµε ότι εάν δεν υπήρχαν αυτές
οι οδηγίες, θα είχαµε καταψηφίσει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Δύο λόγια σχετικά µε τις οδηγίες: Η προθεσµία για την προ-
σαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας, µε την αναθεωρηµένη οδη-
γία περί υποδοχής, έχει ήδη παρέλθει από το 2015. Οι συνθήκες
που θα εφαρµοστεί είναι τελείως διαφορετικές. Ωστόσο, όπως
και σε κάθε ενσωµάτωση οδηγίας, θα πρέπει να συµφωνήσουµε
ότι αυτό που έχει σηµασία δεν είναι η ψήφιση, η ενσωµάτωση
της οδηγίας, αλλά η εφαρµογή της. 

Η οδηγία αφορά στην υποδοχή των αιτούντων άσυλο, µε τα
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δεδοµένα της εποχής που ψηφίστηκε. Το 2013 υπήρχε µεν ειδική
διαδικασία για τα σύνορα, αλλά κανείς δεν µπορούσε να προβλέ-
ψει, όχι τις αυξηµένες ροές του 2014 και κατόπιν τις πολύ αυξη-
µένες του 2015, αλλά την εφαρµογή της κοινής δήλωσης
Τουρκίας-Ευρωπαϊκής Ένωσης. Οι συνθήκες διαβίωσης, η από-
λαυση των δικαιωµάτων που προβλέπονται στην οδηγία αυτή για
τους αιτούντες άσυλο, δεν µπορούν να υπάρξουν στα νησιά του
Αιγαίου. Βρίσκονται σε αδιανόητη απόσταση από την πραγµατι-
κότητα. Είναι αδύνατο, εποµένως, να συγκρίνεται αυτό που ψη-
φίζουµε µε την κατάσταση που υπάρχει σήµερα στο προσφυγικό.

Η ενσωµάτωση της οδηγίας, όµως, έχει µία χρησιµότητα. Ση-
µαίνει στην ουσία, διεκδίκηση και εφαρµογή πολιτικών, κύριε
Υπουργέ, για την αποσυµφόρηση των νησιών, αν θα ήθελε κά-
ποια κυβέρνηση να εφαρµόσει ουσιαστικά τη συγκεκριµένη οδη-
γία. 

Εσείς, κατά τη γνώµη µας, κάνετε το αντίθετο. Μετατρέπετε
τα νησιά, αλλά και το σύνολο της επικράτειας, σε έναν χώρο εγ-
κλωβισµού προσφύγων, ο αριθµός των οποίων αυξάνεται συνε-
χώς.

Πάµε, όµως, λίγο στις διατάξεις, γιατί έχω επιλέξει για την
πρωτολογία µου µια σειρά από άρθρα τα οποία, νοµίζω, ότι είναι
ενδεικτικά των προσαρµογών που χρειάζεται να κάνετε για την
ψήφιση του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου.

Το άρθρο 7, παράγραφος 2 αφορά τον γεωγραφικό περιορι-
σµό της διαµονής του αιτούντος για συγκεκριµένους λόγους,
όπως η δηµόσια τάξη και η ανάγκη ταχείας επεξεργασίας της
αποτελεσµατικής παρακολούθησης της αίτησης του αιτούντος
άσυλο. Θεωρούµε ότι αυτός ο γεωγραφικός περιορισµός παρα-
πέµπει σε µια εξατοµικευµένη κρίση, δεδοµένου ότι αναφέρεται
σε περιορισµούς της ελεύθερης κυκλοφορίας κάθε αιτούντος.

Από την πλευρά µας, λοιπόν, θεωρούµε ότι θα πρέπει να τεθεί
-ορθά το υπογράµµισαν και οι φορείς- ένα χρονικό όριο διάρ-
κειας του περιορισµού, ώστε να µην αυτοµατοποιηθεί η χρήση
του συγκεκριµένου µέτρου, χωρίς να υπάρξει συγκεκριµένο απο-
τέλεσµα.

Επίσης, αυτή η διάταξη -είναι πάρα πολύ απλό- στην παρά-
γραφο 2 πρέπει να συµπληρωθεί µε διάταξη που θα εξαιρεί -ας
µην πάµε στον γεωγραφικό αποκλεισµό, εάν η λέξη τροµάζει-
συγκεκριµένες γεωγραφικές περιοχές από την ελεύθερη µετα-
κίνηση και θα δίνει τη δυνατότητα αποκλεισµού από την ελεύ-
θερη κυκλοφορία αιτούντων άσυλο σε νοµούς της χώρας, που
είναι πύλες εξόδου, για να µην έχουµε τη δηµιουργία καταστά-
σεων, όπως αυτές που είδαµε πλησίον του λιµανιού της Πάτρας. 

Η εν λόγω προσθήκη είναι αναγκαία, λόγω των προβληµάτων
που στο παρελθόν είχαν δηµιουργηθεί και αναβίωσαν πρόσφατα.

Άρθρο 10: Θεωρούµε ότι η µη κράτηση των ανηλίκων πρέπει
να είναι ο κανόνας και µόνο σε πολύ εξαιρετικές περιπτώσεις σο-
βαρής εγκληµατικής συµπεριφοράς να επιβάλλεται στέρηση ή
περιορισµός της ελευθερίας. Εποµένως, θεωρούµε απαράδεκτη
-όπως σηµειώνει και ο Συνήγορος του Πολίτη- οποιαδήποτε
µορφή στέρησης της ελευθερίας των παιδιών, που συνδέεται
αποκλειστικά µε το νοµικό καθεστώς των ίδιων ή των γονέων
τους, ως αλλοδαπών πολιτών, ως πολιτών τρίτων χωρών. Και
αυτό, γιατί αποτελεί παραβίαση των δικαιωµάτων, παραβιάζει την
αρχή του υπέρτερου συµφέροντος του παιδιού, όπως αυτή κα-
ταγράφεται και αναδεικνύεται στο άρθρο 37 της Σύµβασης για
τα Δικαιώµατα του Παιδιού. 

Το πρόβληµα, όµως, των ευάλωτων και των ανήλικων, ιδιαί-
τερα στα κέντρα υποδοχής και ταυτοποίησης και στα κέντρα φι-
λοξενίας είναι η ανεπάρκεια και, σε ορισµένες περιπτώσεις, η
απουσία δοµών κοινωνικής, ιατρικής και ψυχικής υποστήριξης,
µε αποτέλεσµα οι παραπάνω ευάλωτες οµάδες να διατρέχουν
σοβαρό κίνδυνο εγκατάλειψης και περαιτέρω θυµατοποίησης.

Αυτά τα θέµατα, µε θύµατα ανηλίκους δεν τα λύνει η οδηγία,
αλλά είναι ζητήµατα συγκροτηµένης κοινωνικής και µεταναστευ-
τικής πολιτικής, που δεν διαθέτει η Κυβέρνηση, αλλά, επίσης απ’
ότι φαίνεται, δεν προσπαθεί να διαµορφώσει. 

Σχετικά µε το άρθρο 13, για την ένταξη όλων των ανηλίκων στο
εκπαιδευτικό σύστηµα. Σας είπα και στην επιτροπή ότι αποτελεί
ένα παράδειγµα σουρεαλιστικής νοµοθέτησης. Για όσους γνω-
ρίζουν, έστω και ελάχιστα, την πραγµατικότητα στα camps, πρό-

κειται για πρακτική αδυναµία εντός τριµήνου να παρακολουθούν
οι ανήλικοι το εκπαιδευτικό σύστηµα. Ωστόσο, πρόκειται –και
αυτό θα πρέπει να το προσέξουµε και το λέω στους συναδέλ-
φους, οι οποίοι ξέρω ότι έχουν όλοι την ίδια ευαισθησία απέναντι
στην πρόσβαση των παιδιών αυτών στο εκπαιδευτικό σύστηµα-
για µια διαφορετική διατύπωση από τον Κώδικα Μετανάστευσης,
ο οποίος αναφέρεται στις ίδιες συνθήκες πρόσβασης στην εκ-
παίδευση των ανήλικων πολιτών τρίτων χωρών µε τους ανήλι-
κους Έλληνες και όχι, αγαπητοί συνάδελφοι, υπό προϋποθέσεις
ανάλογες, όπως αναφέρεται µέσα στην οδηγία. Αυτό θα πρέπει
να αλλάξει.

Στο ζήτηµα του δικαιώµατος των προσφύγων στην εκπαίδευση
νοµίζω ότι αν αποδειχθείτε την διατύπωση η οποία βρίσκεται σή-
µερα στην οδηγία, πάµε χρόνια πίσω, σε σύγκριση µε το παρόν,
αλλά και σε σύγκριση µε την πραγµατικότητα. Θυµηθείτε πότε
ακόµη, και για τα παιδιά χωρίς χαρτιά ή παιδιά γονιών χωρίς χαρ-
τιά, είχαµε εµείς θεσµοθετήσει την ελεύθερη πρόσβαση στο εκ-
παιδευτικό σύστηµα. Δεν µπορούµε σήµερα, τόσα χρόνια µετά,
να µιλάµε υπό προϋποθέσεις ανάλογες. Χρειάζεται να είναι οι
ίδιες προϋποθέσεις και κάθε κυβέρνηση να εργάζεται για την
ισότιµη πρόσβαση όλων των παιδιών στο εκπαιδευτικό σύστηµα. 

Στο άρθρο 18 πρέπει να οριστούν οι δοµές που ο ν.4375/2016
όρισε στην περίπτωση γ’ της παραγράφου 4 ως δοµές που θα
λειτουργούν υπό την ευθύνη της Υπηρεσίας Υποδοχής και Ταυ-
τοποίησης. Άρα, είναι σηµαντικό, να προσδιοριστεί σε ποιον απο-
στέλλεται το αίτηµα στέγασης του αιτούντος άσυλο. Με ποιες
προδιαγραφές επιλέγονται οι χώροι φιλοξενίας και από ποιον
επιλέγονται και πώς ακριβώς ασκείται η εποπτεία σε αυτούς τους
χώρους, από ποια αρµόδια αρχή; Αυτό, που θα πρέπει να δούµε,
είναι ότι, εάν αφήσουµε αυτή τη διάταξη έτσι, θα είναι µια σο-
βαρή παράλειψη και πρέπει να διορθωθεί. Είναι εύκολο να διορ-
θωθεί.

Στο άρθρο 23 είναι ανάγκη, κατά την άποψή µας, να επεκταθεί
η ιατρική γνωµάτευση, όχι µόνο στα θύµατα βασανιστηρίων,
αλλά και άλλων σοβαρών πράξεων βίας, αλλά και στις ευάλωτες
οµάδες και στους ψυχικώς πάσχοντες.

Όµως, αυτό που δηµιουργεί, αν θέλετε, τα περισσότερα ερω-
τηµατικά ως προς την πολιτική της Κυβέρνησης, είναι η τροπο-
ποίηση των διαδικασιών ασύλου του ν.4375/2016. Δεν θα επεκτα-
θώ πολύ για τις πλασµατικές επιδόσεις των αποφάσεων στον δι-
οικητή του Κέντρου Υποδοχής και Ταυτοποίησης ή σε ειδικό δια-
δικτυακό τόπο. Η περίπτωση της επίδοσης στον διοικητή του ΚΥΤ
δεν είναι αποτελεσµατική, γιατί αν όπως φεύγουν βρίσκεται στο
κέντρο, η επίδοση θα γίνει στον ίδιο. Αν δεν βρίσκεται, δεν θα
γίνει πουθενά και εποµένως, δεν έχει καµµία σηµασία, δεν έχει
κανένα νόηµα αυτή η διάταξη. 

Επίσης, είναι παράδοξο το γεγονός ότι αντί να αποδοθεί πλή-
ρης και αποκλειστική λειτουργικότητα και αρµοδιότητα στις Επι-
τροπές Προσφυγών η διάταξη για την αποµάκρυνση µε ΚΥΑ
δικαστών από τις Ανεξάρτητες Επιτροπές Προσφυγών, της Αρ-
χής Προσφυγών προσκρούει στον χαρακτήρα της λειτουργίας
των συγκεκριµένων διοικητικών επιτροπών, ως επιτροπές µε οι-
ωνοί δικαιοδοτική λειτουργία, λόγω της σύνθεσής τους κατά τα
2/3 από διοικητικούς δικαστές. Γιατί θέλετε να το αλλάξετε και
όχι να τους αποδοθεί µεγαλύτερη λειτουργία, µεγαλύτερη αυτο-
νοµία, για να µπορούν να εξετάζουν τις προσφυγές πιο γρήγορα;

Επίσης, θεωρούµε «ύποπτη» και δικαιοπολιτικά ανακόλουθη
τη διάταξη, µε την οποία καταργείται η σύµφωνη γνώµη τριµε-
λούς επιτροπής επιλογής για τον Διοικητικό Διευθυντή της Αρ-
χής Προσφυγών -εκπρόσωποι Συνηγόρου του Πολίτη ή ΑΣΕΠ,
καθηγητές ΑΕΙ- υπέρ της διακριτικής ευχέρειας επιλογής του αρ-
µοδίου Υπουργού.

Άρθρο 28 παράγραφος 2. Η κατάργηση γνωµοδοτικού οργά-
νου µε εκπροσώπους δύο συνταγµατικά κατοχυρωµένων ανε-
ξάρτητων αρχών φαίνεται -και πιστεύουµε ότι έτσι είναι- να µειώ-
νει τον ανεξάρτητο χαρακτήρα της Αρχής Προσφυγών και νο-
µίζω ότι αυτό θα πρέπει να το ξαναδείτε. 

Στο άλλο κεφάλαιο ας δούµε µερικές διατάξεις οι οποίες νο-
µίζω ότι έχουν σηµασία για τον τρόπο που σκέπτεστε τη µετανα-
στευτική πολιτική.

Στο άρθρο 31 παράγραφος 1 προστίθενται αυτοί, που έχουν
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συνάψει σύµφωνο συµβίωσης στον ορισµό των µελών οικογέ-
νειας Έλληνα πολίτη και αποκτούν δικαίωµα για άδεια διαµονής,
όπως αυτοί που έχουν συνάψει γάµο. Συµφωνούµε. 

Στην παράγραφος 2 προστίθενται αυτοί, που έχουν συνάψει
σύµφωνο συµβίωσης στον ορισµό των µελών οικογένειας επεν-
δυτή και αποκτούν δικαίωµα εγκατάστασης στη χώρα µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου του
κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, για ενάµισι λεπτό. Ευχαριστώ.
Στην παράγραφο 3 προστίθενται αυτοί, που έχουν συνάψει

σύµφωνο συµβίωσης στον ορισµό των µελών οικογένειας στρα-
τηγικού επενδυτή και αποκτούν δικαίωµα εγκατάστασης στη
χώρα. 

Πάµε τώρα στην παράγραφο 4. Ενώ παρουσιάζεται ότι µε τις
προτεινόµενες αλλαγές γίνεται πιο εύκολη η πρόσβαση στις
άδειες για εξαιρετικούς λόγους, η πραγµατικότητα είναι διαφο-
ρετική. Να συµφωνήσουµε ότι οι µετανάστες, που πληρούν κά-
ποιες προϋποθέσεις, µπορούν και πρέπει να αποκτούν άδεια
διαµονής. Η ισχύουσα νοµοθεσία προβλέπει τρεις κατηγορίες:
Αυτούς που έχουν εισέλθει στη χώρα νόµιµα, αυτούς που κατεί-
χαν στο παρελθόν άδεια διαµονής και για κάποιο λόγο απώλεσαν
το δικαίωµα και αυτούς που δεν ανήκουν στις πιο πάνω κατηγο-
ρίες, αλλά αποδεικνύουν µε έγγραφα βέβαιης χρονολογίας ότι
βρίσκονται στη χώρα πάνω από επτά χρόνια. 

Και στις τρεις περιπτώσεις µέχρι σήµερα οι αιτούντες άδεια
πρέπει να αποδεικνύουν ότι έχουν αναπτύξει βιοτικούς δεσµούς
µε τη χώρα, έχουν δηλαδή µε κάποιον τρόπο κοινωνικοποιηθεί. 

Με την προτεινόµενη διάταξη καταργούνται οι πρώτες δυο κα-
τηγορίες και παραµένει η τρίτη, που πλέον αφορά και όσους ει-
σήλθαν µόνιµα στη χώρα και όσους κατείχαν στο παρελθόν
άδεια. Προφανώς, τα νέα δεν είναι καλά για αυτούς που πρέπει
να περιµένουν τέσσερα χρόνια περισσότερο από ό,τι προβλέπε-
ται σήµερα. Για αυτούς που κατείχαν στο παρελθόν άδεια το
ισχύον ζήτηµα προβλέπει ευµενέστερη µεταχείριση, µια που δεν
πρόκειται για νοµιµοποίηση, αλλά για επαναφορά στη νοµιµό-
τητα και αυτό πιστεύω ότι θα πρέπει να το συνοµολογήσετε.
Τώρα αντιµετωπίζονται όλοι ισότιµα µε αυτούς που δεν είχαν
ποτέ άδεια και είναι µια ισότητα προς τα κάτω. 

Επίσης, για πρώτη φορά ορίζεται ότι πολίτες τρίτων χωρών
µπορούν να αξιοποιούν τις σχετικές διατάξεις εφάπαξ. Μια
φορά. Πολύ πρόσφατα ο ΣΥΡΙΖΑ ζητούσε δεύτερη ευκαιρία για
τους µετανάστες. Και τώρα αυτό το οποίο ζητάει ο ΣΥΡΙΖΑ είναι
τελευταία ευκαιρία για τους µετανάστες. Άπαξ. Θα αλλάξει; Εάν
το φέρετε. Θα µπορούσατε να το είχατε φέρει από την αρχή.

Πρακτικά είναι λογικό το δικαίωµα αίτησης για εξαιρετικούς
λόγους να µην οδηγεί σε συνεχείς νοµιµοποιήσεις του ίδιου ατό-
µου που ουσιαστικά δεν τηρεί τις υποχρεώσεις που θέτει η πολι-
τεία. Όµως, είναι προφανώς άδικο όλοι να τίθενται κάτω από την
ίδια εξισωτική βάση. Το «άπαξ» νοµίζω ότι πρέπει να αφαιρεθεί
και, αν κατάλαβα καλά από τους συναδέλφους, τέτοια είναι η
πρόθεσή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μάριος Γεωργιάδης): Κύριε Παπαθεοδώρου,
αν θέλετε, ολοκληρώστε.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρό-
εδρε.

Εποµένως, διατηρούµε τις επιφυλάξεις µας για το πώς επιτα-
χύνονται οι διαδικασίες µε τη διάταξη αυτή. Για να αποδείξουν
οι µετανάστες τη συνεχή επταετή διαµονή, πάλι πρέπει να απο-
δείξουν µε έγγραφα τα οποία θα προσκοµίσουν. 

Στη δευτερολογία µου θα σας αναφέρω και άλλες δυο ουσια-
στικές παρατηρήσεις που έχουµε για τις τροπολογίες.

Πρέπει να σας πω, όµως, το εξής. Η κατάσταση που επικρατεί
σήµερα στη διαχείριση του προσφυγικού ζητήµατος είναι αδιέ-
ξοδη. Σε καµµία περίπτωση µε εµβαλωµατικές πολιτικές δεν µπο-
ρείτε να προχωρήσετε. Το ζήτηµα της ταχείας και δίκαιης απο-
νοµής ασύλου -θα επαναφέρει και την τροπολογία του ο συνά-
δελφος κ. Καρράς- χρειάζεται σήµερα να περάσει µέσα από τη
σύντµηση του χρόνου και τις δίκαιες διαδικασίες. Αυτό µπορεί
να γίνει, αυτό χρειάζεται περισσότερο προσωπικό στην Υπηρεσία
Ασύλου και επίσης χρειάζεται ταχύτερες διαδικασίες, έτσι ώστε
να αποδίδεται το άσυλο και να απελευθερώνονται από τον εγ-

κλωβισµό οι πρόσφυγες. Διαφορετικά, οι τοπικές κοινωνίες και
οι πρόσφυγες θα ζουν την ίδια αβίωτη καθηµερινότητα και σε
αυτό νοµίζω ότι κύρια υπεύθυνη για τη διαχείριση είναι η Κυβέρ-
νηση.

Ευχαριστώ πολύ.
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